
Zápis z jednání Asociace děkanek a děkanů PdF (dále ADPdF) 

z 9. – 11. 4. 2025 v Ústí nad Labem 

23. dubna 2025 

Přítomní uváděni bez titulů:  

děkanky a děkani ČR: Koldová, Koryčánková, Jančařík, Mentlík, Regec, Jandačka, 

Suchomel, Bláha    

Účastníci – hosté – prezentující (kromě zástupců fakult, tj. děkanek, děkanů, proděkanek a 

proděkanů):  

Mikuláš Bek – ministr školství mládeže a tělovýchovy 

Jaroslav Koutský – rektor UJEP v Ústí nad Labem 

Radka Wildová – vrchní ředitelka Sekce vysokého školství, vědy a výzkumu 

Veronika Lucká Loosová – ředitelka Odboru vnějších vztahů a komunikace  

Václav Velčovský – vrchní ředitel Sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF  

Aneta Klímová – Foxino 

Jan Koucký – Středisko vzdělávací politiky PF UK Praha  

Jiří Smrčka – Kancelář Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství 

Tomáš Kašparovský – předseda RVŠ 

 

 

1. Ve dnech 9. – 11. 4. 2025 proběhlo setkání zástupců PdF z ČR a SR v prostorách hotelu 

Větruše v Ústí nad Labem. Hlavního jednacího dne se zúčastnili děkanky a děkani PdF ČR. 

Děkanky a děkani PdF ze SR realizovali separátní část jednání (do dne přípravy zápisu 

nebyl zápis z jejich jednání k dispozici). 

2. Program jednání byl avizován předem, jeho průběh byl dodržen – viz příloha zápisu. 

Každou část obsahové náplně programu doplňovala diskuse zástupců fakult 

s prezentujícími.  

3. K jednotlivým částem programu:  

• Ministr Bek – MŠMT a činnost fakult vzdělávajících učitele 

o Představa o kontraktovém financování v rámci přípravy učitelek a učitelů, 

uspořádání ukazatele P pro následující období. 

o Možné projekty na podporu implementaci nového kurikula ZV v rámci přípravy 

učitelů a učitelek.  

o Představa ministerstva o celoživotním vzdělávání, resp. zajištění vzdělávání 

stávajících učitelů a učitelek... 

• Ředitelka Wildová – Problematika financování fakult vzdělávajících učitele 

• Aneta Klímová – Foxino 

• Matouš Bořkovec – Reforma přípravy učitelů a učitelek v ČR – představení stěžejních 

bodů a diskuse (navazující debata k přípravě „Memoranda o partnerství a spolupráci na 

reformě přípravy učitelů a učitelek v ČR v letech 2025-2028“. K debatě mezi děkany 

dodáno i „Shrnutí cílů Reformy přípravy učitelů a učitelek v ČR v letech 2025-2028“). 

• Jan Koucký - Nedostatek učitelů v českém školství a role pedagogických fakult 

• Jiří Smrčka - Možné změny v akreditacích 

 

Další jednání bylo vedeno s cílem řešit otázky pokračování činnosti ADPdF: 



4. Informaci k Národnímu konventu ke vzdělávání – předal děkan Mentlík. 

5. Bylo upřesněno pořadí vedení Asociace děkanů PdF:  

• UJEP 

• ZČU 

• UK 

• MUNI 

• UPOL 

• TUL 

• JU 

• OU 

• UHK  

6. V rámci přípravy volby nového předsedy asociace bylo upřesněno funkční období složení 

nového předsednictva asociace. Bylo stanoveno, že další funkční období bude od 1. 

července 2025 do 30. června 2026. Volba předsedy (Pavel Mentlík) je spojena také s 

nástupem nového místopředsedy (Antonín Jančařík) a odstoupením stávajícího předsedy 

(Ladislav Bláha) na místo místopředsedy. S těmito kroky předem souhlasili všichni 

oslovení a přítomní.  

Pro volbu byl zajištěno hlasování již nepřítomných děkanů Jandačky, Regece (písemnou 

formou) a Jančaříka (hlasování v zastoupení – doc. Kucharská).     

Hlasováním došlo k přijetí usnesení: 

Členové asociace děkanů PdF dne 11. dubna 2025 s výjimkou jednoho hlasu (zdržel se) 

schválili předání předsednictví asociace pro období 1. červenec 2025 – 30. červen 2026. 

Předsedou asociace děkanů se dnem 1. července 2025 stává doc. RNDr. Pavel Mentlík, 

Ph.D. – děkan PdF ZČU Plzeň, do pozice začínajícího místopředsedy nastupuje děkan PdF 

UK Praha doc. RNDr. Antonín Jančařík, Ph.D., do pozice končícího místopředsedy 

nastupuje děkan PF UJEP Ústí nad Labem doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D. 

Z pozice místopředsedy tak ke dni 30. června 2025 odstoupí děkanka PF JČU v Českých 

Budějovicích doc. RNDr. Helena Koldová, Ph.D.  

Stávající předseda L. Bláha poděkoval paní děkance za spolupráci, pomoc v rámci vedení 

asociace a mentorství, které měl možnost využívat.  

7. Jednání ADPdF bylo zakončeno konstatováním, že se bude podílet na dopracování 

materiálů, které s ohledem na prezentované podněty dále upravené předloží Matouš 

Bořkovec a bude usilovat o jejich cizelování tak, aby mohlo dojít k podepsání memoranda 

všemi stranami. V době přípravy zápisu nebyl ještě materiál dopracován a předložen 

k finálnímu připomínkování (23. 4. 2025).  

8. Děkanka Koldová připomněla existenci platných stanov a rozeslala je děkanům PdF. 

 

________________________________ 

doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D. 

V Ústí nad Labem 23. 4. 2025 
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